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DANE OSOBOWE 

PROTOKÓŁ NR 101/2023 

z CI SESJI RADY MIEJSKIEJ GÓRY KALWARII 

odbytej w dniu 27 września 2023r. 

 

CI sesja Rady Miejskiej Góry Kalwarii odbyła się w Ośrodku Kultury w Górze Kalwarii, 

przy ul. Porucznika Jana Białka 9. 

Szczegółowy przebieg obrad przedstawia nagranie z sesji. 

 

Linki do nagrań:  

https://gorakalwaria.esesja.pl/transmisja/41258/sesja-rady-miejskiej-g%C3%B3ry-kalwarii-

nr-ci-w-dniu-27-wrze%C5%9Bnia-2023-godz-1430-cz-i.htm 

https://gorakalwaria.esesja.pl/transmisja/41260/sesja-rady-miejskiej-g%C3%B3ry-kalwarii-

nr-ci-w-dniu-27-wrze%C5%9Bnia-2023-godz-1430-czii.htm 

 

Punkt 1. Otwarcie CI sesji Rady Miejskiej, stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa o godzinie 14:30 otworzyła 

CI sesję Rady Miejskiej. Poinformowała, że obrady są transmitowane i utrwalane za 

pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk, a nagranie z obrad będzie udostępnione 

w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej gminy. Ponadto poinformowała 

o konieczności stosowania zasad wynikających z przepisów o ochronie danych 

osobowych. Następnie po potwierdzeniu przez radnych obecności w systemie eSesja 

stwierdziła prawomocność obrad. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 18 radnych: 

Obecni radni: 

1. Zbigniew Adamczyk 

2. Monika Bolek 

3. Aleksandra Fedynicz-Komosa 

4.  Jan Jarosz (obecny od 14:42) 

5. Teresa Jędral 

6. Wojciech Kochański 

7. Szymon Krupa (obecny od 14:34) 

8. Czesława Iwona Książek (obecna od 14:33) 

https://gorakalwaria.esesja.pl/transmisja/41258/sesja-rady-miejskiej-g%C3%B3ry-kalwarii-nr-ci-w-dniu-27-wrze%C5%9Bnia-2023-godz-1430-cz-i.htm
https://gorakalwaria.esesja.pl/transmisja/41258/sesja-rady-miejskiej-g%C3%B3ry-kalwarii-nr-ci-w-dniu-27-wrze%C5%9Bnia-2023-godz-1430-cz-i.htm
https://gorakalwaria.esesja.pl/transmisja/41260/sesja-rady-miejskiej-g%C3%B3ry-kalwarii-nr-ci-w-dniu-27-wrze%C5%9Bnia-2023-godz-1430-czii.htm
https://gorakalwaria.esesja.pl/transmisja/41260/sesja-rady-miejskiej-g%C3%B3ry-kalwarii-nr-ci-w-dniu-27-wrze%C5%9Bnia-2023-godz-1430-czii.htm
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9. Beata Mika 

10. Bożena Molak 

11. Zenon Nadstawny  

12. Beata Polaczyńska 

13. Andrzej Posiewka 

14. Jakub Rącz 

15. Jan Rokita 

16. Iwona Szymańska 

17. Tomasz Ura 

18. Rozalia Zdulska 

 

Nieobecni radni: 

1. Łukasz Baran 

2. Jacek Gliński 

3. Urszula Wroniewicz 

 

W załączeniu do protokołu: 

-lista obecności radnych wraz z raportem obecności radnych wygenerowanym z systemu 

eSesja załącznik nr 1;  

-lista obecności przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych 

gminy załącznik nr 2;  

-lista obecności gości załącznik nr 3. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz-Komosa powitała: Radnych Rady Miejskiej, 

Burmistrza Arkadiusza Strzyżewskiego, Wiceburmistrza Mateusza Baja, Sekretarza gminy 

Piotra Walczaka, Skarbnika gminy Ewę Sobiepanek, zaproszonych gości - Pana W. K. 

Wiceprezesa Zarządu Mazowieckiej Izby Rolniczej, nowo wybranych delegatów do 

Powiatowej Izby Rolniczej Panią K. P., Pana Z. A. oraz ustępującego delegata Pana Ł. B., 

pracowników Urzędu MiG., pracowników biura rady oraz wszystkich mieszkańców.  

 

Punkt 2. Przedstawienie porządku obrad sesji Rady Miejskiej. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa przedstawiła porządek 

obrad. 

1. Otwarcie CI sesji Rady Miejskiej, stwierdzenie prawomocności obrad. 
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2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Uhonorowanie dotychczasowych oraz nowo wybranych z Gminy Góra Kalwaria 

Członków Rad Powiatowych Mazowieckiej Izby Rolniczej. 

4. Sprawozdanie Burmistrza o działaniach podjętych w okresie międzysesyjnym. 

5. Projekt uchwały w sprawie podziału Gminy Góra Kalwaria na okręgi wyborcze, 

ustalenia ich numerów, granic oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu. 

6. Projekt uchwały w sprawie podziału Gminy Góra Kalwaria na stałe obwody 

głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych. 

7. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 

gruntowej, będącej w samoistnym posiadaniu Gminy Góra Kalwaria. 

8. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 

gruntowej, stanowiącej własność Gminy Góra Kalwaria. 

9. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 4, 

przy ul. Armii Krajowej 8 w Górze Kalwarii wraz z udziałem w gruncie oraz części wspólnej 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Góra Kalwaria. 

10. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 16, 

przy ul. Armii Krajowej 8 w Górze Kalwarii wraz z udziałem w gruncie oraz części wspólnej 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Góra Kalwaria. 

11. Projekt uchwały w sprawie sprzedaży niezabudowanej nieruchomości gruntowej, 

oznaczonej jako działka nr 152, położonej w gminie Góra Kalwaria, w obrębie Mikówiec. 

12. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej, 

stanowiącej własność Gminy Góra Kalwaria oznaczonej jako działka nr 69/11 z obrębu 5-

01. 

13. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zbycia nieruchomości gruntowej, położonej w Górze Kalwarii, w 

obrębie 5-01, oznaczonej jako działka ewidencyjna nr 69/11, stanowiącej własność Gminy 

Góra Kalwaria. 

14. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej, 

stanowiącej własność Gminy Góra Kalwaria oznaczonej jako działka nr 69/12 z obrębu 5-

01. 

15.  Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zbycia nieruchomości gruntowej, położonej w Górze Kalwarii, w 

obrębie 5-01, oznaczonej jako działka ewidencyjna nr 69/12, stanowiącej własność Gminy 

Góra Kalwaria. 

16. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż niezabudowanej 

nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność Gminy Góra Kalwaria, oznaczonej jako 

działka ewidencyjna nr 12/10, położonej w miejscowości Góra Kalwaria w obrębie 3-02. 

17. Projekt uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
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przestrzennego dla fragmentu wsi Baniocha - osiedle Wilczynek. 

18. Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

fragmentu wsi Wojciechowice część III (południe). 

19. Projekt uchwały w sprawie przejęcia zadań z zakresu właściwości województwa 

mazowieckiego, dotyczących zarządzania częścią drogi wojewódzkiej nr 724 na odcinku 

od km ok. 26+160 do km 26+286 (skrzyżowanie z ul. Batorego) na terenie miasta Góra 

Kalwaria w celu budowy zatoki postojowej/parkingu. 

20. Projekt uchwały w sprawie przejęcia zadań z zakresu administracji rządowej, 

dotyczących utrzymania wód rzeki Czarnej-Cedron wzdłuż ścieżki rowerowej 

zlokalizowanej na prawej skarpie rzeki w miejscowości Góra Kalwaria i Czersk. 

21. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu utrzymania czystości i 

porządku na terenie Gminy Góra Kalwaria. 

22. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia górnych stawek opłat 

ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy nie są zobowiązani do ponoszenia 

opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz gminy oraz właścicieli 

nieruchomości, którzy pozbywają się z terenu nieruchomości nieczystości ciekłych. 

23. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

finansowej gminy Góra Kalwaria na lata 2023–2037. 

24. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2023 rok. 

25. Informacja przewodniczącego rady o zgłoszonych wnioskach w sprawie dokonania 

poprawek lub uzupełnienia protokołu z C sesji Rady Miejskiej z dnia 24.08.2023 r.  

26. Sprawy różne: 

a. pytania mieszkańców i odpowiedzi, 

b. pytania radnych i odpowiedzi, 

c. wolne wnioski, 

d. informacje. 

27. Zamknięcie CI sesji Rady Miejskiej. 

 

Zawiadomienie o zwołaniu sesji w trybie art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym wraz 

z porządkiem obrad stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Do porządku obrad zgłoszono następujące propozycje zmian: 

Sekretarz P. Walczak powołując się na zmiany w art. 419 oraz art. 12 Kodeksu Wyborczego 

wystąpił z wnioskiem formalnym o zdjęcie z porządku obrad pkt. 5 oraz pkt. 6.  
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Radny J. Rącz zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad przygotowanego przez 

Komisję Skarg, Wniosków i Petycji „Projektu uchwały w sprawie przekazania pisma p.A.S. z 

dnia 01.09.2023r. według właściwości”.  

W związku z brakiem innych zgłoszeń przewodnicząca rady poddała wnioski pod 

głosowanie. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: zdjęcia z porządku obrad pkt. 5 "Projekt uchwały w 

sprawie podziału Gminy Góra Kalwaria na okręgi wyborcze, ustalenia ich numerów, granic 

oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu".  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Zbigniew Adamczyk, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Teresa Jędral, Wojciech 

Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon 

Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Iwona Szymańska, Tomasz 

Ura, Rozalia Zdulska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jan Rokita 

NIEOBECNI (4) 

Łukasz Baran, Jacek Gliński, Jan Jarosz, Urszula Wroniewicz 

Rada Miejska uwzględniła wniosek, punkt 5 został zdjęty z porządku obrad. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: zdjęcia z porządku obrad pkt. 6 "Projekt uchwały w 

sprawie podziału Gminy Góra Kalwaria na stałe obwody głosowania, ustalenia ich 

numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych".  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Zbigniew Adamczyk, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Teresa Jędral, Wojciech 

Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon 

Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Iwona Szymańska, Tomasz 

Ura, Rozalia Zdulska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jan Rokita 

NIEOBECNI (4) 

Łukasz Baran, Jacek Gliński, Jan Jarosz, Urszula Wroniewicz 
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Rada Miejska uwzględniła wniosek, punkt 6 został zdjęty z porządku obrad. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: wprowadzenia do porządku obrad pkt. 22.1 "Projekt 

uchwały w sprawie przekazania pisma p. A.S. z dnia 01.09.2023r. według właściwości".  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Zbigniew Adamczyk, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Teresa Jędral, Wojciech 

Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon 

Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona 

Szymańska, Tomasz Ura, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (4) 

Łukasz Baran, Jacek Gliński, Jan Jarosz, Urszula Wroniewicz 

 

Rada Miejska uwzględniła wniosek, porządek obrad uzupełniony o pkt. 22.1.  

 

Porządek obrad po zmianach:  

1. Otwarcie CI sesji Rady Miejskiej, stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad.  

3. Uhonorowanie dotychczasowych oraz nowo wybranych z Gminy Góra Kalwaria 

Członków Rad Powiatowych Mazowieckiej Izby Rolniczej. 

4. Sprawozdanie Burmistrza o działaniach podjętych w okresie międzysesyjnym. 

5. Zdjęty. 

6. Zdjęty.  

7. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 

gruntowej, będącej w samoistnym posiadaniu Gminy Góra Kalwaria. 

8. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 

gruntowej, stanowiącej własność Gminy Góra Kalwaria. 

9. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 4, przy 

ul. Armii Krajowej 8 w Górze Kalwarii wraz z udziałem w gruncie oraz części wspólnej 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Góra Kalwaria. 

10. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 16, 

przy ul. Armii Krajowej 8 w Górze Kalwarii wraz z udziałem w gruncie oraz części 

wspólnej nieruchomości stanowiącej własność Gminy Góra Kalwaria. 
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11. Projekt uchwały w sprawie sprzedaży niezabudowanej nieruchomości gruntowej, 

oznaczonej jako działka nr 152, położonej w gminie Góra Kalwaria, w obrębie Mikówiec. 

12. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej, 

stanowiącej własność Gminy Góra Kalwaria oznaczonej jako działka nr 69/11 z obrębu 

5-01. 

13. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zbycia nieruchomości gruntowej, położonej w Górze Kalwarii, w 

obrębie 5-01, oznaczonej jako działka ewidencyjna nr 69/11, stanowiącej własność 

Gminy Góra Kalwaria. 

14. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej, 

stanowiącej własność Gminy Góra Kalwaria oznaczonej jako działka nr 69/12 z obrębu 

5-01. 

15.  Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zbycia nieruchomości gruntowej, położonej w Górze Kalwarii, w 

obrębie 5-01, oznaczonej jako działka ewidencyjna nr 69/12, stanowiącej własność 

Gminy Góra Kalwaria. 

16. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż niezabudowanej 

nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność Gminy Góra Kalwaria, oznaczonej jako 

działka ewidencyjna nr 12/10, położonej w miejscowości Góra Kalwaria w obrębie 3-02. 

17. Projekt uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla fragmentu wsi Baniocha - osiedle Wilczynek. 

18. Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

fragmentu wsi Wojciechowice część III (południe). 

19. Projekt uchwały w sprawie przejęcia zadań z zakresu właściwości województwa 

mazowieckiego, dotyczących zarządzania częścią drogi wojewódzkiej nr 724 na 

odcinku od km ok. 26+160 do km 26+286 (skrzyżowanie z ul. Batorego) na terenie 

miasta Góra Kalwaria w celu budowy zatoki postojowej/parkingu. 

20. Projekt uchwały w sprawie przejęcia zadań z zakresu administracji rządowej, 

dotyczących utrzymania wód rzeki Czarnej-Cedron wzdłuż ścieżki rowerowej 

zlokalizowanej na prawej skarpie rzeki w miejscowości Góra Kalwaria i Czersk. 

21. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu utrzymania czystości i 

porządku na terenie Gminy Góra Kalwaria. 

22. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia górnych stawek opłat 

ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy nie są zobowiązani do ponoszenia 

opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz gminy oraz właścicieli 

nieruchomości, którzy pozbywają się z terenu nieruchomości nieczystości ciekłych. 

22.1. Projekt uchwały w sprawie przekazania pisma p. A.S. z dnia 01.09.2023r. według 

właściwości.  
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23. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

finansowej gminy Góra Kalwaria na lata 2023–2037. 

24. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2023 rok. 

25. Informacja przewodniczącego rady o zgłoszonych wnioskach w sprawie dokonania 

poprawek lub uzupełnienia protokołu z C sesji Rady Miejskiej z dnia 24.08.2023 r.  

26. Sprawy różne: 

a. pytania mieszkańców i odpowiedzi, 

b. pytania radnych i odpowiedzi, 

c. wolne wnioski, 

d. informacje. 

27. Zamknięcie CI sesji Rady Miejskiej. 

 

Punkt 3. Uhonorowanie dotychczasowych oraz nowo wybranych z Gminy Góra Kalwaria 

Członków Rad Powiatowych Mazowieckiej Izby Rolniczej. 

Przewodnicząca Aleksandra Fedynicz – Komosa oddała głos Przewodniczącemu Komisji 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Handlu Zbigniewowi Adamczykowi. Następnie głos 

zabrał W.K. Wiceprezes Zarządu Mazowieckiej Izby Rolniczej przedstawiając zadania Izby 

Rolniczej. Po czym podziękował dotychczasowym oraz nowo wybranym członkom Rady 

Powiatowej Mazowieckiej Izby Rolniczej.  

Pani M. P. uzupełniła wypowiedź wiceprezesa w sprawie działań izby na terenie gminy 

oraz podziękowała radnemu Z. Adamczykowi za dotychczasową współpracę i możliwość 

udziału w posiedzeniach Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Handlu. W dalszej 

wypowiedzi podziękowała za współpracę Panu Ł. B. oraz zadeklarowała niesienie pomocy 

potrzebującym rolnikom. 

Burmistrz A. Strzyżewski w imieniu mieszkańców, a przede wszystkim rolników z terenu 

gminy Góra Kalwaria i wszystkich dziś zgromadzonych podziękował za pracę i poświęcony 

czas Członkom Rady Powiatowej Mazowieckiej Izby Rolniczej. 

Radny Zbigniew Adamczyk podziękował Radzie Miejskiej, a w szczególności Komisji 

Prezydialnej za możliwość wprowadzenia do porządku obrad powyższego punktu oraz 

jako Członek Izby Rolniczej poinformował rolników o możliwości składania wniosków na 

wypłaty odszkodowań z tytułu klęsk żywiołowych. 

 

Punkt 4. Sprawozdanie Burmistrza o działaniach podjętych w okresie międzysesyjnym. 

Szczegóły sprawozdania z działalności Burmistrza Miasta i Gminy Góra Kalwaria w okresie 

od 25 sierpnia 2023 r. do 27 września 2023 r. 
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I. Wykaz podjętych zarządzeń: 

Lp. Nr zarządzenia 
Data 

podjęcia 
Dot.: 

1. ORG.0050.187.2023 24.08.2023 
w sprawie zmian planu finansowego jednostek 

budżetowych Gminy Góra Kalwaria na 2023 rok 

2. ORG.0050.188.2023 24.08.2023 

zmieniające zarządzenie w sprawie ustalenia planu 

finansowego dla środków pochodzących z Funduszu 

przeciwdziałania COVID-19 na 2023 rok 

3. ORG.0050.189.2023 31.08.2023 w sprawie zmian w budżecie 

4. ORG.0050.190.2023 31.08.2023 
w sprawie zmian planu finansowego jednostek 

budżetowych Gminy Góra Kalwaria na 2023 rok 

5. ORG.0050.191.2023 31.08.2023 

zmieniające zarządzenie w sprawie ustalenia planu 

finansowego dla rachunku wydzielonego środków z 

Funduszu Pomocy w ramach pomocy obywatelom 

Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium 

tego państwa 2023 roku 

6. ORG.0050.192.2023 31.08.2023 
w sprawie ustalenia cen i opłat za korzystanie z Zespołu 

Basenowego Gminy Góra Kalwaria 

7. ORG.0050.193.2023 31.08.2023 

w sprawie ustalenia cen i opłat za korzystanie z sali 

gimnastycznej w Górze Kalwarii przy ul. Dominikańskiej 

9 E 

8. ORG.0050.194.2023 05.09.2023 
w sprawie powołania Komisji odbioru końcowego w 

ramach zdania pod nazwą "Budowa wybiegu dla psów" 

9. ORG.0050.195.2023 18.09.2023 

w sprawie powołania Komisji otwierającej koperty z 

ofertami w konkursie na wybór Agenta Emisji Obligacji 

dla Gminy Góra Kalwaria 

10. ORG.0050.196.2023 19.09.2023 

w sprawie powołania Zespołu Interdyscyplinarnego do 

spraw przeciwdziałania przemocy domowej w Gminie 

Góra Kalwaria 
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11. ORG.0050.197.2023 19.09.2023 

w sprawie powołania Komisji Egzaminacyjnej do 

przeprowadzenia egzaminu kończącego służbę 

przygotowawczą w Urzędzie Miasta i Gminy Góra 

Kalwaria 

12. ORG.0050.198.2023 20.09.2023 

w sprawie powołania Komisji Stypendialnej opiniującej 

stypendia dla uczniów/studentów szczególnie 

uzdolnionych 

13. ORG.0050.199.2023 22.09.2023 

w sprawie powołania komisji odbioru końcowego w 

ramach zadania pod nazwą „Budowa świetlicy wiejskiej 

w Szymanowie” 

 

I. Kalendarium spotkań, wydarzeń 

Tydzień 34 (25.08-27.08.2023) 

- udział w pikniku rodzinnym organizowanym przez koło gospodyń wiejskich 

Cendrowianki z Cendrowic 

- udział w Pikniku Historycznym organizowanym na rynku w Górze Kalwarii 

 

Tydzień 35 (28.08-03.09.2023) 

- spotkanie z sołtysem wsi Czaplinek w sprawach bieżących 

- udział w objeździe szkół i przedszkoli gminnych przed rozpoczęciem nowego roku 

szkolnego 

- udział w zebraniu sołeckim wsi Karolina 

- udział w zebraniu sprawozdawczo-wyborczym Związku Emerytów i Rencistów w 

Baniosze 

- udział w uroczystym mianowaniu nauczycieli 

- udział w naradzie dyrektorów szkół i przedszkoli gminnych w związku z 

rozpoczęciem nowego roku szkolnego 

- udział w obchodach rocznicy wybuchy II wojny światowej w Czaplinie 

- udział w zebraniu sołeckim wsi Czaplinek 

- udział w uroczystych obchodach 120-lecia OSP Góra Kalwaria 

 

Tydzień 36 (04.09-10.09.2023) 

- udział w uroczystych rozpoczęciach roku szkolnego w szkołach gminnych 
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- udział w konferencji Kompleksowa Gospodarka Odpadowa 

- udział w zebraniu sołeckim wsi Linin 

- spotkanie z Gminną Komisją Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

podziękowanie p. S. R. za wieloletnią pracę w komisji 

- udział w zebraniu sołeckim wsi Coniew 

- udział w zebraniu sprawozdawczo-wyborczym Związku Emerytów i Rencistów w 

Górze Kalwarii 

- udział w zebraniu sołeckim wsi Czersk 

- udział w zebraniu sołeckim wsi Czachówek 

- udział w uroczystych obchodach 20-lecia zespołu Vox Symfonia 

- udział w imprezie dla seniorów pn. „Góra aktywnych seniorów 2023. Bawmy się 

razem!” 

 

Tydzień 37 (11.09-17.09.2023) 

- spotkanie wewnętrze w sprawie ewentualnych możliwości pozyskania funduszy na 

wykonanie termomodernizacji budynków gminnych 

- spotkanie z projektantami dotyczące koncepcji przebudowy stadionu miejskiego  

- spotkanie z sołtysem wsi Szymanów w sprawach bieżących 

- udział w finale 4. sezonu Eco Studio w Warszawie 

- udział w zebraniu sołeckim wsi Brześce 

- spotkanie z sołtysem oraz radą sołecką wsi Solec w sprawach bieżących 

- spotkanie Zakładu Gospodarki Komunalnej wraz z gminna Spółką wodną w 

sprawie bieżącej współpracy 

- spotkanie z firmą zewnętrzną dotyczącą wdrożenia w naszej gminie tzw. karty 

mieszkańca 

- udział w zebraniu sołeckim wsi Krzaki Czaplinkowskie 

- udział w zebraniu sołeckim wsi Dębówka 

- udział w zebraniu sołeckim wsi Podosowa 

- udział w zebraniu sołeckim wsi Sierzchów 

- udział w uroczystej mszy św. w Sanktuarium na Mariankach z okazji rocznicy 

urodzin bł. Stanisława Papczyńskiego 

- udział w zebraniu sołeckim wsi Wincentów 

- udział w XXVI Europejskich Dniach Dziedzictwa organizowanych na dziedzińcu 

zamku w Czersku 

- udział w zebraniu sołeckim wsi Sobików 
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Tydzień 38 (18.09.-24.09.2023) 

- udział w walnym zgromadzeniu stowarzyszenia Metropolia Warszawa 

- udział w zebraniu sołeckim wsi Cendrowice 

- udział w uroczystościach z okazji dnia patrona szkoły w Liceum Ogólnokształcącym 

w Górze Kalwarii  

- udział w 3. Forum Miasteczek Polskich w Warszawie 

- udział w zebraniu sołeckim wsi Czaplin 

- udział w konferencji Straży Granicznej organizowanej w Ośrodku Kultury w Górze 

Kalwarii 

- udział w uroczystości wręczenia symbolicznych czeków podmiotom, które 

otrzymały dofinansowanie z samorządu województwa mazowieckiego 

- udział w zebraniu sołeckim wsi Szymanów 

- udział w zebraniu sołeckim wsi Baniocha - osiedle 

- udział w naradzie dyrektorów szkół i przedszkoli gminnych w związku ze 

zbliżającymi się wyborami parlamentarnymi 

- udział w zebraniu sołeckim wsi Baniocha - wieś 

- udział w zebraniu sołeckim wsi Obręb 

- udział w imprezie plenerowej „Pożegnanie lata” w Pęcławiu 

- udział w zebraniu sołeckim wsi Solec 

 

Tydzień 39 (25.09-27.09.2023) 

- wizyta w Przedszkolu Samorządowym nr 1, przekazanie dzieciom wydawnictwa 

„Stefanka podróże po Górze” 

- udział w zebraniu sołeckim wsi Czarny Las 

- spotkanie z komendantem Państwowej Straży Pożarnej w Piasecznie w sprawach 

bieżącej współpracy 

- udział w sesji Rady Miejskiej 

- udział w zebraniu sołeckim wsi Wojciechowice 

 

II. Inwestycje rozpoczęte 

- Budowa ul. Słonecznej w Baniosze (opracowanie dokumentacji projektowo-

kosztorysowej) 

Wykonawca: Coda Pracownia Projektowa D. K. 

Wartość robót – 62.853,00 zł 

Termin zakończenia – 29.08.2024. 
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- Budowa drogi 2 KDD w Brześcach (opracowanie dokumentacji projektowo-

kosztorysowej) 

Wykonawca: Coda Pracownia Projektowa D. K. 

Wartość robót – 159.777,00 zł 

Termin zakończenia – 29.11.2024. 

- Modernizacja zespołu basenowego w Górze Kalwarii w ramach projektu 

partnerskiego FORTISE z programu HORIZON (opracowanie dokumentacji 

projektowo-kosztorysowej) 

Wykonawca: BR Projekt B. R. 

Wartość robót – 158.362,50 zł 

Termin zakończenia – 30.10.2023. 

- Budowa świetlicy wiejskiej w Szymanowie (ogrodzenie) 

Wykonawca: Bliźniaki M. L. 

Wartość robót – 35.000,00 zł 

Termin zakończenia – 25.09.2023. 

 

III. Inwestycje zakończone 

- Budowa wybiegu dla psów w Górze Kalwarii 

- Budowa świetlicy wiejskiej w Szymanowie (ogrodzenie) 

 

IV. Stan zatrudnienia 

- Urząd Miasta i Gminy – 96 osoby + 1 osoba finansowana z PUP 

- Straż Miejska – 6 osób 

- OSP – 4 osoby 

- ZOPO – 15 osób 

- OPS –  39 osób + 2 osoby na stażu z PUP 

- Biblioteka – 10 osób 

- Ośrodek Kultury –  22 osoby 

- OSiR -  43 osób + 1 osoba finansowana z PUP 

- ABK – 17 osób 

- ZGK – 86 osób 

Pytania do sprawozdania burmistrza z działań w okresie międzysesyjnym zgłosili: 

Radny Z. Nadstawny poprosił o szerszą informację w sprawie spotkania z projektantami 

dotyczącego koncepcji przebudowy stadionu miejskiego oraz zapytał jaki jest szacunkowy 

koszt nowej koncepcji przebudowy stadionu. 
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Radna Aleksandra Fedynicz-Komosa poprosiła o informację, co wynikło konstruktywnego 

ze spotkania wewnętrznego w sprawie ewentualnych możliwości pozyskania funduszy na 

wykonanie termomodernizacji budynków gminnych oraz w sprawie udziału w walnym 

zgromadzeniu stowarzyszenia Metropolia Warszawa. 

Radny Wojciech Kochański poprosił o informację w sprawie spotkania Zakładu Gospodarki 

Komunalnej wraz z gminną Spółką Wodną w sprawie bieżącej współpracy. 

Radny Jan Rokita poprosił o informację dotyczącą zarządzenia burmistrza w sprawie 

powołania Komisji otwierającej koperty z ofertami w konkursie na wybór Agenta Emisji 

Obligacji dla Gminy Góra Kalwaria nawiązując do zarządzenia zapytał, czy planowana jest 

kolejna emisja obligacji. 

Burmistrz A. Strzyżewski udzielił odpowiedzi na pytania dotyczące: 

- spotkania z projektantami dotyczącego koncepcji przebudowy stadionu miejskiego, 

- spotkania Zakładu Gospodarki Komunalnej wraz z gminną Spółką Wodną w sprawie 

bieżącej współpracy. Przewodnicząca Aleksandra Fedynicz- Komosa uzupełniła 

wypowiedź burmistrza informując, iż spotkanie ze Spółką Wodną odbyło się na prośbę 

przewodniczącej i było pokłosiem walnego zgromadzenia Spółki Wodnej (w spotkaniu 

wzięła udział przewodnicząca A.Fedynicz-Komosa oraz radny A. Posiewka), 

- powołania Komisji otwierającej koperty z ofertami w konkursie na wybór Agenta Emisji 

Obligacji dla Gminy Góra Kalwaria. 

Zastępca burmistrza M. Baj udzielił odpowiedzi na pytania dotyczące: 

- spotkania wewnętrznego w sprawie ewentualnych możliwości pozyskania funduszy na 

wykonanie termomodernizacji budynków gminnych oraz w sprawie udziału w walnym 

zgromadzeniu stowarzyszenia Metropolia Warszawa, 

Radny J. Rącz poprosił o informację w sprawie spotkania z komendantem Państwowej 

Straży Pożarnej w Piasecznie w sprawach bieżącej współpracy oraz sprostował informację 

na temat udziału w uroczystej mszy św. w Sanktuarium na Mariankach. 

W trybie ad vocem głos zabrał radny J. Rokita. Odpowiedzi na zadane pytania udzielił 

zastępca burmistrza M. Baj. Burmistrz A. Strzyżewski uzupełnił wypowiedź oraz udzielił 

odpowiedzi na pytanie dotyczące spotkania z komendantem Państwowej Straży Pożarnej 

w Piasecznie w sprawach bieżącej współpracy. 

Punkt 5 zdjęty z porządku obrad. 

Punkt 6 zdjęty z porządku obrad. 
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Punkt 7. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawieniem nieruchomości 

gruntowej, będącej w samoistnym posiadaniu Gminy Góra Kalwaria. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A.Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt uchwały 

uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji rady. 

Uwag indywidualnych nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawieniem 

nieruchomości gruntowej, będącej w samoistnym posiadaniu Gminy Góra Kalwaria. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Zbigniew Adamczyk, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jan Jarosz, Teresa 

Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena 

Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, 

Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (3) 

Łukasz Baran, Jacek Gliński, Urszula Wroniewicz 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr CI/866/2023 

 

Punkt 8. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 

gruntowej, stanowiącej własność Gminy Góra Kalwaria. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A.Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt uchwały 

uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji rady. 

Uwag indywidualnych nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 

nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność Gminy Góra Kalwaria.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Zbigniew Adamczyk, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jan Jarosz, Teresa 

Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena 

Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, 
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Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (3) 

Łukasz Baran, Jacek Gliński, Urszula Wroniewicz 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr CI/867/2023 

 

Punkt 9. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 

4, przy ul. Armii Krajowej 8 w Górze Kalwarii wraz z udziałem w gruncie oraz części 

wspólnej nieruchomości stanowiącej własność Gminy Góra Kalwaria. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A.Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt uchwały 

uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji rady. 

Uwag indywidualnych nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu 

mieszkalnego nr 4, przy ul. Armii Krajowej 8 w Górze Kalwarii wraz z udziałem w gruncie 

oraz części wspólnej nieruchomości stanowiącej własność Gminy Góra Kalwaria. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Zbigniew Adamczyk, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jan Jarosz, Teresa 

Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena 

Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Iwona 

Szymańska, Tomasz Ura, Rozalia Zdulska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jan Rokita 

NIEOBECNI (3) 

Łukasz Baran, Jacek Gliński, Urszula Wroniewicz 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr CI/868/2023 

 

Punkt 10. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 

16, przy ul. Armii Krajowej 8 w Górze Kalwarii wraz z udziałem w gruncie oraz części 

wspólnej nieruchomości stanowiącej własność Gminy Góra Kalwaria. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A.Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt uchwały 

uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji rady. 

Uwag indywidualnych nie zgłoszono. 
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Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu 

mieszkalnego nr 16, przy ul. Armii Krajowej 8 w Górze Kalwarii wraz z udziałem w gruncie 

oraz części wspólnej nieruchomości stanowiącej własność Gminy Góra Kalwaria. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Zbigniew Adamczyk, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jan Jarosz, Teresa 

Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena 

Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Iwona 

Szymańska, Tomasz Ura, Rozalia Zdulska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jan Rokita 

NIEOBECNI (3) 

Łukasz Baran, Jacek Gliński, Urszula Wroniewicz 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr CI/869/2023 

 

Punkt 11. Projekt uchwały w sprawie sprzedaży niezabudowanej nieruchomości gruntowej, 

oznaczonej jako działka nr 152, położonej w gminie Góra Kalwaria, w obrębie Mikówiec. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A.Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt uchwały 

uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji rady. 

Uwag indywidualnych nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie sprzedaży niezabudowanej 

nieruchomości gruntowej, oznaczonej jako działka nr 152, położonej w gminie Góra 

Kalwaria, w obrębie Mikówiec.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Zbigniew Adamczyk, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jan Jarosz, Teresa 

Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena 

Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Iwona 

Szymańska, Tomasz Ura, Rozalia Zdulska 

PRZECIW (1) 

Jan Rokita 
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NIEOBECNI (3) 

Łukasz Baran, Jacek Gliński, Urszula Wroniewicz 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr CI/870/2023 

 

Punkt 12. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

gruntowej, stanowiącej własność Gminy Góra Kalwaria oznaczonej jako działka nr 69/11 z 

obrębu 5-01. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A.Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt uchwały 

uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji rady. 

Uwag indywidualnych nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność Gminy Góra Kalwaria oznaczonej jako 

działka nr 69/11 z obrębu 5-01. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Zbigniew Adamczyk, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jan Jarosz, Teresa 

Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena 

Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Iwona 

Szymańska, Tomasz Ura, Rozalia Zdulska 

PRZECIW (1) 

Jan Rokita 

NIEOBECNI (3) 

Łukasz Baran, Jacek Gliński, Urszula Wroniewicz 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr CI/871/2023 

 

Punkt 13. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zbycia nieruchomości gruntowej, położonej w Górze Kalwarii, w 

obrębie 5-01, oznaczonej jako działka ewidencyjna nr 69/11, stanowiącej własność Gminy 

Góra Kalwaria. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A.Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt uchwały 

uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji rady. 

Uwag indywidualnych nie zgłoszono. 
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Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu zbycia nieruchomości gruntowej, położonej w Górze 

Kalwarii, w obrębie 5-01, oznaczonej jako działka ewidencyjna nr 69/11, stanowiącej 

własność Gminy Góra Kalwaria.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Zbigniew Adamczyk, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jan Jarosz, Teresa 

Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena 

Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Iwona 

Szymańska, Tomasz Ura, Rozalia Zdulska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jan Rokita 

NIEOBECNI (3) 

Łukasz Baran, Jacek Gliński, Urszula Wroniewicz 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr CI/872/2023 

 

Punkt 14. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

gruntowej, stanowiącej własność Gminy Góra Kalwaria oznaczonej jako działka nr 69/12 z 

obrębu 5-01. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A.Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt uchwały 

uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji rady. 

Uwag indywidualnych nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność Gminy Góra Kalwaria oznaczonej jako 

działka nr 69/12 z obrębu 5-01. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Zbigniew Adamczyk, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jan Jarosz, Teresa 

Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena 

Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Iwona 

Szymańska, Tomasz Ura, Rozalia Zdulska 
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PRZECIW (1) 

Jan Rokita 

NIEOBECNI (3) 

Łukasz Baran, Jacek Gliński, Urszula Wroniewicz 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr CI/873/2023 

 

Punkt 15. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zbycia nieruchomości gruntowej, położonej w Górze Kalwarii, w 

obrębie 5-01, oznaczonej jako działka ewidencyjna nr 69/12, stanowiącej własność Gminy 

Góra Kalwaria. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt uchwały 

uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji rady. 

Uwag indywidualnych nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu zbycia nieruchomości gruntowej, położonej w Górze 

Kalwarii, w obrębie 5-01, oznaczonej jako działka ewidencyjna nr 69/12, stanowiącej 

własność Gminy Góra Kalwaria.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Zbigniew Adamczyk, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jan Jarosz, Teresa 

Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena 

Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Iwona 

Szymańska, Tomasz Ura, Rozalia Zdulska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jan Rokita 

NIEOBECNI (3) 

Łukasz Baran, Jacek Gliński, Urszula Wroniewicz 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr CI/874/2023 

 

Punkt 16. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż niezabudowanej 

nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność Gminy Góra Kalwaria, oznaczonej jako 

działka ewidencyjna nr 12/10, położonej w miejscowości Góra Kalwaria w obrębie 3-02. 



Protokół nr 101/2023 z sesji Rady Miejskiej Góry Kalwarii dn.27.09.2023r.  21 /43 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A.Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt uchwały 

uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji rady. 

Uwag indywidualnych nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

niezabudowanej nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność Gminy Góra Kalwaria, 

oznaczonej jako działka ewidencyjna nr 12/10, położonej w miejscowości Góra Kalwaria w 

obrębie 3-02.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Zbigniew Adamczyk, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jan Jarosz, Teresa 

Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena 

Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, 

Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (3) 

Łukasz Baran, Jacek Gliński, Urszula Wroniewicz 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr CI/875/2023 

 

Punkt 17. Projekt uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla fragmentu wsi Baniocha - osiedle Wilczynek. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt uchwały 

uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji rady. 

Uwag indywidualnych nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Baniocha - osiedle Wilczynek. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Zbigniew Adamczyk, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jan Jarosz, Teresa 

Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena 

Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, 
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Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (3) 

Łukasz Baran, Jacek Gliński, Urszula Wroniewicz 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr CI/876/2023 

 

Punkt 18. Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla fragmentu wsi Wojciechowice część III (południe). 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A.Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt uchwały 

uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji rady. 

Uwag indywidualnych nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla fragmentu wsi Wojciechowice część III (południe).  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Zbigniew Adamczyk, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jan Jarosz, Teresa 

Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena 

Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Iwona 

Szymańska, Tomasz Ura, Rozalia Zdulska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jan Rokita 

NIEOBECNI (3) 

Łukasz Baran, Jacek Gliński, Urszula Wroniewicz 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr CI/877/2023 

 

Punkt 19. Projekt uchwały w sprawie przejęcia zadań z zakresu właściwości województwa 

mazowieckiego, dotyczących zarządzania częścią drogi wojewódzkiej nr 724 na odcinku 

od km ok. 26+160 do km 26+286 (skrzyżowanie z ul. Batorego) na terenie miasta Góra 

Kalwaria w celu budowy zatoki postojowej/parkingu. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A.Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt uchwały 

uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji rady. 

Uwag indywidualnych nie zgłoszono. 

 



Protokół nr 101/2023 z sesji Rady Miejskiej Góry Kalwarii dn.27.09.2023r.  23 /43 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie przejęcia zadań z zakresu właściwości 

województwa mazowieckiego, dotyczących zarządzania częścią drogi wojewódzkiej nr 

724 na odcinku od km ok. 26+160 do km 26+286 (skrzyżowanie z ul. Batorego) na terenie 

miasta Góra Kalwaria w celu budowy zatoki postojowej/parkingu.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Zbigniew Adamczyk, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jan Jarosz, Teresa 

Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena 

Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, 

Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (3) 

Łukasz Baran, Jacek Gliński, Urszula Wroniewicz 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr CI/878/2023 

 

Punkt 20. Projekt uchwały w sprawie przejęcia zadań z zakresu administracji rządowej, 

dotyczących utrzymania wód rzeki Czarnej-Cedron wzdłuż ścieżki rowerowej 

zlokalizowanej na prawej skarpie rzeki w miejscowości Góra Kalwaria i Czersk. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A.Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt uchwały 

uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji rady. 

Uwag indywidualnych nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie przejęcia zadań z zakresu administracji 

rządowej, dotyczących utrzymania wód rzeki Czarnej-Cedron wzdłuż ścieżki rowerowej 

zlokalizowanej na prawej skarpie rzeki w miejscowości Góra Kalwaria i Czersk. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Zbigniew Adamczyk, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jan Jarosz, Teresa 

Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena 

Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, 

Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (3) 
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Łukasz Baran, Jacek Gliński, Urszula Wroniewicz 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr CI/879/2023 

 

Punkt 21. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie Gminy Góra Kalwaria. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A.Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt uchwały 

uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji rady. 

W dyskusji udział wzięli: Zenon Nadstawny, Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra 

Fedynicz-Komosa informując, iż poruszona przez radnego kwestia nie dotyczy obecnego 

punktu porządku obrad.  

W związku z brakiem dalszych zgłoszeń do dyskusji przewodnicząca przystąpiła do 

głosowania nad projektem uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Góra Kalwaria.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Zbigniew Adamczyk, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jan Jarosz, Teresa 

Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena 

Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Iwona 

Szymańska, Tomasz Ura, Rozalia Zdulska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jan Rokita 

NIEOBECNI (3) 

Łukasz Baran, Jacek Gliński, Urszula Wroniewicz 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr CI/880/2023 

 

Punkt 22. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia górnych stawek opłat 

ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy nie są zobowiązani do ponoszenia 

opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz gminy oraz właścicieli 

nieruchomości, którzy pozbywają się z terenu nieruchomości nieczystości ciekłych. 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz – Komosa poinformowała, że Komisja 

Finansów i Rozwoju wydała pozytywną opinię na temat projektu uchwały, natomiast 

pozostałe komisje nie wydały opinii. 

Radny Z. Nadstawny odnosząc się do przedstawionej na posiedzeniach komisji kalkulacji 

dotyczącej opróżniania nieczystości z przydomowych oczyszczalni ścieków zauważył, iż 

takie kalkulacje kosztów nie zostały przedstawione przez Zakład Gospodarki Komunalnej, 

a zdaniem radnego to Zakład Gospodarki Komunalnej powinien takie nieczystości 

odbierać. 

Przewodnicząca A. Fedynicz – Komosa odczytała wnioski z posiedzeń komisji Gospodarki 

Komunalnej i Porządku Publicznego oraz Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Handlu 

(komisje oczekują na informację dotyczącą ceny osadu z przydomowych oczyszczani 

ścieków na oczyszczalni ścieków w Moczydłowie). W dniu wczorajszym Komisja Oświaty, 

Kultury i Pomocy Społecznej nie otrzymała informacji od ZGK w związku, z czym 

przewodnicząca poprosiła o udzielenie odpowiedzi na powyższe Prezesa Zarządu ZGK 

R.Bugaja. 

Pan R.Bugaj Prezes Zarządu ZGK poinformował, że temat jest dość trudny zarówno dla 

spółki jak i całej branż, ponieważ takiego rodzaju odpad będzie bardzo skomplikowany do 

przetworzenia, następnie przedstawił kalkulację kosztów związanych z oczyszczeniem 

ścieków z przydomowych oczyszczalni (550 zł. ryczałtem za 3 m3) oraz powody tak 

wysokich kosztów, wyjaśnił proces technologiczny przetwarzania osadu. Zaznaczył, że 

przetwarzanie tego typu osadu jest nie opłacalne dla branży.   

W trybie ad vocem głos zabrał wiceprzewodniczący T. Ura pytając, dlaczego ustaloną 

kwotę ZGK chce zryczałtować i dlaczego niezależnie od ilości dostarczonego osadu ZGK 

oczekuje zapłaty za 3m3. 

Prezes Roman Bugaj poinformował, że typowy osadnik z przydomowych oczyszczalni 

ścieków ma najczęściej 3 m3 i dlatego taka wartość została przyjęta do kalkulacji. 

Następnie przedstawił, czym kierowało się ZGK przy ustaleniu wysokości zryczałtowanej 

kwoty dla 3 m3. 

W trybie ad vocem głos zabrał radny J. Rącz odnosząc się do wypowiedzi Naczelnik 

Wydziału Ekologii i Gospodarki Odpadami na posiedzeniach komisji poprosił Prezesa ZGK 

o potwierdzenie, czy to prawda, że w ciągu roku nie ma możliwości, aby odpadów w 

przydomowych osadnikach nagromadziło się 3 m3.  

Prezes ZGK R. Bugaj stwierdził, że spółka uzyskując informację od innych spółek powinna 

przyjąć, że około 1/3 takiej typowej oczyszczalni ścieków to jest ciężka frakcja, natomiast 

cała reszta to są ścieki przypominające swoim składem chemicznym zwykłe ścieki ze 

zbiornika bezodpływowego.  

Radny J. Rącz zastanawiał się, czy dla odbiorcy indywidualnego nie byłoby korzystniejsze 

przeliczanie kosztów na pojedyncze m3, a nie do 3 m3 skoro rzadko, kto w ciągu roku jest 

w stanie osiągnąć taką ilość odpadu stałego. 
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Prezes ZGK R. Bugaj stwierdził, że w ciągu roku spółka zakłada, że odbiorca indywidualny 

wygeneruje 1 m3 osadu ciężkiego, który znajdzie się w osadniku. Dodał, że ZGK jako 

eksploatator samochodów asenizacyjnych nie widzi technicznej możliwości wybrania 1 m3 

osadu, przypominając, że ZGK jest jedną z niewielu spółek, która świadczy na tym terenie 

usługi odbioru szamba od klientów indywidualnych, która taryfikuje za 1 m3 efektywnie 

wybranych ścieków, a nie ryczałtem. Doświadczenie pokazało, że ZGK jest w stanie taki 

cennik zastosować wyłącznie wobec klientów, u których spółka wybiera więcej niż 3 m3, 

gdyż nie jest w stanie precyzyjnie ocenić (przy małych szambach) ilości wybranych 

metrów. Kontynuując swoją wypowiedź przedstawił cennik za wywóz nieczystości z szamb, 

a następnie stwierdził, że w przypadku przydomowych oczyszczalni należy zastosować 

ryczałt, tak jak w przypadku małych szamb. 

Przewodnicząca A. Fedynicz – Komosa udzieliła głosu Naczelnik Wydziału Ekologii i 

Gospodarki Odpadami M. Radzikowskiej, która sprostowała swoją wypowiedź udzielaną 

podczas omawiania projektu uchwał na posiedzeniach komisji. 

Radny Z. Nadstawny zapytał, czy wiadomo, ile jest obecnie i ile jest planowanych 

przydomowych oczyszczalni na terenie gminy Góra Kalwaria oraz zauważył, iż w 

większości przypadków na terenie gminy występują zbiorniki o pojemności 2m3, a opłata 

zostanie ustalona za 3m3. W dalszej wypowiedzi radny poruszył kwestię częstotliwości 

opróżniania zbiornika oraz parametrów wybieranego osadu.  

Radny J. Rącz odnosząc się do wypowiedzi przedmówcy poprosił o informację, czy 

rzeczywiście ustawodawca dopuszcza raz na dwa lata możliwość opróżniania osadników z 

przydomowych oczyszczali ścieków. 

Naczelnik Wydziału Ekologii i Gospodarki Odpadami M. Radzikowska poinformowała, iż 

Regulamin utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Góra Kalwaria określa, że 

przydomowe oczyszczalnie ścieków należy opróżniać raz w roku. Na zadane pytania 

przez radnego J. Rącza poinformowała, że w zależności od parametrów technicznych 

oczyszczalni uzależniona jest częstotliwość odbioru, natomiast parametry określa 

producent przydomowej oczyszczalni ścieków i jest to kwestia indywidualna. 

Radny Z. Nadstawny odnosząc się do wcześniejszej wypowiedzi Prezesa ZGK na temat 

parametrów osadu z przydomowych oczyszczalni ścieków i trudnej technologii jego 

przetwarzania, stwierdził, że doczytał, iż z przydomowej biologicznej oczyszczalni można 

osad wykorzystać do nawożenia pól i mieszkaniec może sam to wykonać bez żadnych 

specjalnych pozwoleń.  

Prezes ZGK R. Bugaj odniósł się do wypowiedzi przedmówcy stwierdzając, że ZGK nie jest 

w stanie zmierzyć, ile tak naprawdę ścieków zostało z przydomowej oczyszczalni wybrane, 

natomiast będzie mogło ocenić, że wybrało do 3m3. 

Wypowiedź radnego Z. Nadstawnego poza mikrofonem. 

Kontynuując p. R. Bugaj stwierdził, iż pracownik nie ma możliwości dokonania pomiaru, 

jakiej pojemność jest zbiornik, co mieszkaniec zadeklaruje to tak musi zostać przyjęte. ZGK 
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musi mieć kontrolę nad procesem w związku, z czym jest w stanie mierzyć od 3m3 

przyjętych ścieków na samochód asenizacyjny. 

Radny Z. Nadstawny w swojej wypowiedzi nie zgodził się z wypowiedzą Prezesa R. Bugaja 

stwierdzając, że z przydomowych oczyszczalni ścieków, które są szczelnie zamknięte i cały 

czas napełnione do pełna wodą/odciekiem istnieje możliwość opróżnienia zbiornika w 

całości i nie stanowi problemu określenia, jakiej jest wielkości (właściciel określa przy 

danych do gminy, jaki zbiornik posiada). 

Prezes R. Bugaj na wstępie swojej wypowiedzi odniósł się do informacji na temat 

nieszczelnych szamb. ZGK sprawdza na stacji zlewczej co przywozi operator samochodu 

asenizacyjnego, natomiast sam operator samochodu nie ma możliwości weryfikacji ilości 

pobranych ścieków oprócz deklaracji mieszkańca jaka jest faktyczna objętość zbiornika. 

Dodał, że gdyby istniała techniczna możliwość pomiaru nie byłaby zaproponowana 

zryczałtowana kwota. Następnie odniósł się do wypowiedzi radnego Z. Nadstawnego w 

sprawie porównania ścieków z kanalizacji do ściegów/osadu w przydomowych 

oczyszczalniach ścieków i wyjaśnił proces przetworzenia osadu.  

Radny J. Rącz odnosząc się do braku możliwości przez samochód asenizacyjny pomiaru 

odbioru ścieków poniżej 3m3 zapytał, czy na zlewni również nie ma możliwości 

dokładniejszego pomiaru odpadów.  

Pan R. Bugaj odpowiedział, iż w zlewni mierzony jest każdy m3.  

Radny J. Rącz na podstawie wypowiedzi przedmówcy stwierdził, iż można założyć, ile 

rzeczywiście z takiej oczyszczalni jest tych stałych ścieków, następnie zapytał czy 

oczyszczalnia przyjmowała już takie odpady. 

Prezes R. Bugaj stwierdził, że ZGK nie ma takich danych, natomiast parametry ustawione 

na oczyszczalni nie wskazywały, aby ścieki o podwyższonych parametrach zostały 

dostarczone (ZGK nie ma takich sygnałów ze strony technologii, którą używa, że taka 

sytuacja miała miejsce). 

Radny Z. Nadstawny odniósł się do wypowiedzi Prezesa ZGK, stwierdzając, iż ustalanie 

powyższej kwoty na takim poziomie przy wielu niewiadomych (braku wiedzy na temat 

ilości przydomowych oczyszczalni, częstotliwości dostarczania osadu do oczyszczalni oraz 

braku doświadczenia przy przyjmowania do tej pory takiego osadu i zakładaniu, że będzie 

duży problem na oczyszczalni z tego typu osadem) nie jest możliwe do oszacowania. W 

swojej wypowiedzi radny zwrócił również uwagę na kwoty ustalone w innych gminach.  

Podczas wypowiedzi radnego Z. Nadstawnego poza mikrofonem głos zabrał rady S. 

Krupa wspominając o stawce 2,5 tys. złotych ustalonej w innej gminie.  

Prezes R. Bugaj stwierdził, że wiedza na temat ilości przydomowych oczyszczalni ścieków 

na terenie gminy nie jest w kompetencji spółki, natomiast to nie wpływa na kalkulację 

kosztów. Następnie odniósł się do wypowiedzi radnego Z. Nadstawnego oraz radnego 
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S.Krupy w sprawie przedstawionych przez nich kwot związanych z odbiorem osadu z 

przydomowych oczyszczali ścieków (250 zł. z poprzedniej uchwały oraz 2,5 tys. zł. z innej 

gminy). Następnie wyjaśnił, że tak duże rozbieżności w cenach wynikają bezpośrednio z 

kosztu gospodarowania odpadami ponoszonymi przez poszczególne oczyszczalnie.  

Radny Z. Adamczyk nadmienił, iż należy zrobić rozeznanie wśród gmin, które od lat mają 

na swoim terenie przydomowe oczyszczalnie ścieków, aby poznać, jakie są związane z tym 

koszty i jak sytuacja została tam rozwiązana. Nie mając świadomości, jaki będzie 

rzeczywisty koszt dla przedsiębiorcy przetwarzającego ścieki nie powinno się przerzucać 

wszelakiego ryzyka na mieszkańca, gdyż mieszkaniec poniósł koszty budowy oczyszczalni 

oraz poprzez budowę przyczynia się do poprawy środowiska. Natomiast podana w 

interenecie przez różne gminy rozbieżność, co do kwoty za m3 może rzeczywiście nie być 

miarodajną informacją. Jeżeli dziś konieczne jest podjęcie uchwały, to sugerując się 

stawkami z okolicznych gmin (Warka, Otwock) radni powinni obniżyć cenę, aby nie 

stworzyć problemów dla mieszkańców w odbiorze i powrócić za kilka miesięcy do sprawy, 

gdy ZGK będzie posiadało informację, jaki jest rzeczywisty koszt. Problemem nie jest koszt, 

a już na pewno nie koszt transportu, lecz fakt, iż inne zakłady odbierające od 

przewoźników osad w pierwszej kolejności odbierają ścieki z terenu własnej gminy, a nasi 

operatorzy muszę oczekiwać na swoją kolej. Na koniec wypowiedzi radny odniósł się do 

wielkości komór w przydomowych oczyszczalniach ścieków, częstotliwości ich opróżniania 

oraz uważał, że ewentualne ryzyko powinno ponieść ZGK, a nie mieszkaniec.  

Wiceprzewodniczący T. Ura zapytał radnego, czy chce sformułować pytanie oraz czy 

Prezes ZGK ma się odnieść do jego wypowiedzi. 

Radny Z. Adamczyk zapytał, czy jest konieczność uchwalenia dziś omawianej uchwały, 

gdyż radnemu nie podobało się podczas obrad komisji, że należy podjąć decyzję bez 

kluczowego parametru, czyli ceny, jaki musi za osad otrzymać ZGK. Zdaniem radnego, 

jeżeli dziś musi zostać podjęta uchwała to należy na wyczucie spróbować tą cenę 

maksymalnie obniżyć, zmienić ryczałt do 2 m3, a nie 3m3 (gdyż taka jest większość 

przydomowych oczyszczalni) i powrócić do tematu w oparciu o materiały, jakie zostaną 

zgormadzone, jednocześnie na koniec swojej wypowiedzi ponownie zasugerował 

rozeznanie sytuacji w tych gminach, gdzie tych oczyszczalni są setki i funkcjonują od lat.  

Głos ad vocem zabrał radny T. Ura twierdząc, że maksymalną kwotę, jaką może wziąć 

przedsiębiorca od mieszkańca za odbiór osadu z przydomowych oczyszczalni ścieków 

można obniżyć, lecz dopiero w momencie, gdy Prezes ZGK zadeklaruje obniżenie 

zaproponowanej przez siebie stawki (540 zł.), gdyż przewoźnikowi nie będzie opłacał się 

odbiór za niską stawkę.  Radny poprosił Prezesa ZGK, aby odniósł się do powyższego.   

Prezes R.Bugaj stwierdził, że trudno mu się odnosić do wypowiedzi radnego Z.Adamczyka, 

co do transferowania ryzyka na spółkę, której właścicielem jest gmina i pozostawił to bez 

komentarza. Natomiast zwrócił uwagę, że zawsze w takich sytuacjach ryzykiem spółki jest 

wzrost kosztów taryfowych i ryzyko przełożenia się na koszty taryfowe dla wszystkich 
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mieszkańców i wszystkich jej klientów także tych, którzy nie mają przydomowych 

oczyszczalni ścieków, więc jeżeli tym ryzykiem mają się podzielić mieszkańcy korzystający 

z kanalizacji z mieszkańcami korzystającymi z przydomowych oczyszczalni ścieków to już 

jest to strategia zarządzania gminą i tu trudno Prezesowi w jakikolwiek sposób się do tego 

odnosić. Dodał, że oczywiście ZGK przed przedstawieniem zaproponowanej kwoty robiło 

porównanie z innymi okolicznymi podmiotami.  

Ad vocem głos zabrał radny Z. Adamczyk zauważając, że inne ościenne gminy czy 

powiaty mają swoje cenniki podane już wcześniej, natomiast limity ograniczają dostawę 

osadu z gminy Góra Kalwaria. Następnie powtórzył, że są gminy mające duże 

doświadczenie w omawianym zakresie i nie jest to nowy temat do rozwiązania. Ponadto 

wspomniał, że gdy była rozbudowa modernizacji całego systemu oczyszczalni ścieków w 

gminie za kilkadziesiąt milionów złotych dla 16.000-17.000 mieszkańców, to na te koszty w 

jakimiś stopniu złożyli się również ci mieszkańcy, którzy nie korzystają z dobrodziejstwa 

kanalizacji zbiorowej, jeżeli teraz jest po drugiej stronie kilkaset osób, to nie jest to jakaś 

skala, która by zaburzyła finansowo cały system, jeżeli chodzi o funkcjonowanie i wynik 

finansowy oczyszczalni, a poza tym to byłby czas przejściowy, aż będzie przekonanie, że 

można zaproponować uczciwą stawkę taką, jaka wychodzi rzeczywiście z technologii. 

Radny stwierdził, że gdyby w okolicy funkcjonowała biogazownia to tematu by nie było, 

gdyż osad stały z biologicznych przydomowych oczyszczalni ścieków jest idealnym, 

pożądanym paliwem do biogazowni. 

Burmistrz M. Baj zauważył, że rada podejmuje dziś decyzję decyduje o maksymalnej 

stawce, jaką może otrzymać przedsiębiorca od mieszkańca za odbiór osadu z 

przydomowych oczyszczali ścieków i zdaniem burmistrza o stawkach zdecyduje rynek, 

gdyż będzie występowała na nim konkurencja. Wspomniał o ilości przydomowych 

oczyszczalni na terenie gminy (około 100) oraz, że zainteresowanie mieszkańców 

zwiększyło się po przyjętym w zeszłym roku przez radnych programie dotyczącym 

dofinansowania przez gminę budowy oczyszczalni. W dniu dzisiejszym poprzez podjęcie 

uchwały budżetowej kwota dofinasowania zostanie zwiększona, aby wszyscy, którzy są 

zainteresowani mogli z tego programu skorzystać. Wspomniał, że w chwili obecnej na 

terenie gminy nikt nie chce odbierać osadów od mieszkańców, kwota, która została 

zaproponowana (750zł.) została tak ustalona, aby opłacał się przewoźnikom odbiór tego 

osadu i zdaniem burmistrza nie jest dobrym pomysłem obniżanie tej kwoty (przed 

zaproponowaniem kwoty zostało zrobione rozeznanie rynku). Zgodnie z przepisami 

gmina jest zobowiązana do przeprowadzania kontroli czy mieszkaniec ma podpisaną 

umową z firmą asenizacyjną oraz czy wywiązuje się z obowiązku opróżnienia 

przydomowej oczyszczalni ścieków z osadu przynajmniej raz w roku (kontrole rozpoczną 

się w tym lub na początku przyszłego roku). Zdaniem burmistrza należy w dniu 

dzisiejszym podjąć uchwałę w takim brzmieniu, w jakim obecnie jest, zobaczyć jak będzie 

zachowywał się rynek i na podstawie obserwacji ewentualnie po 2/3 miesiącach stawkę 

obniżyć. Nie podejmując uchwały będzie to działanie wbrew mieszkańcom i na szkodę 

mieszkańców, gdyż nie będą mieli możliwości wywiązać się z obowiązku i w konsekwencji 

gmina będzie zmuszona nałożyć na nich kary w sytuacji, kiedy tak naprawdę nie dała im 
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możliwości, aby ten osad komuś oddali, ponieważ przedsiębiorcy nie będą zainteresowani 

odbiorem osadu.  

Zdaniem Wiceprzewodniczącego T. Ury radni nie powinni ustalać maksymalnej kwoty, 

gdyż to rynek powinien uregulować, natomiast radni powinni iść w tym kierunku i 

rozmawiać o tym, na co mają pośredni lub bezpośredni wpływ, a mianowicie o cenie na 

zlewni, gdyż ZGK jest spółką gminną powołaną po to, aby działać dla dobra mieszkańców. 

Jeżeli radni są zobligowani do ustalenia górnej granicy to powinni się odnosić do kwoty 

ustalonej na zlewni.  

W trybie ad vocem głos zabrał radny S. Krupa obawiając się, że koszty na oczyszczalni np. 

związków chemicznych wzrosną i ponownie okaże się, że nie ma przedsiębiorców, którzy 

podejmą się odbioru osadu od mieszkańców oraz zapytał, czy na bieżąco będą 

monitorowane koszty na zlewni. 

Przewodnicząca A. Fedynicz – Komosa poinformował, że uzyskała informację od 

Naczelnik Wydziału Ekologii i Gospodarki Odpadami, że już niebawem trzeba będzie 

powrócić do tej uchwały i ją zweryfikować.  

Radny S. Krupa zapytał prezesa ZGK, czy planuje odbierać osad z przydomowych 

oczyszczalni ścieków. 

Przewodnicząca A. Fedynicz – Komosa zapytała radnego, czy odpowiedź poprzez 

skinienie głowy potwierdzające odbiór osadu z przydomowych oczyszczalni ścieków 

radnemu wystarczy. 

Radny S. Krupa potwierdził, że wystarczy, następnie stwierdził, że różnica pomiędzy 

kosztem, a maksymalną kwota jest tak mała, że może się szybko zmniejszyć i ponownie 

należało będzie powrócić do tematu, ponieważ nie będzie, komu odbierać osad.  

W trybie ad vocem głos zabrał radny Z. Nadstawny stwierdzając, że nie należy martwić się 

o przewoźników, gdyż jest wolny rynek i dadzą sobie radę, natomiast muszą mieć 

zapewnione miejsce, gdzie będą mogli te odcieki dostarczyć. Najistotniejszą kwestią jest, 

aby poinformować mieszkańców, za jaką kwotę ZGK będzie przyjmował osad i od kiedy.  

Prezes R. Bugaj odniósł się do wypowiedzi radnego oraz udzielił odpowiedzi na zadane 

pytania (odbiór możliwy od piątku, koszt 550zł. netto ryczałtem za 3m3).  

Radny J. Rącz zapytał, jaką kwotę za wywóz odpadów po przyjęciu nowego regulaminu 

zaproponuje mieszkańcowi ZGK, który jest jedynym przedsiębiorstwem na terenie gminy 

posiadającym licencję na odbiór osadów z przydomowych oczyszczalni.  

Prezes R. Bugaj odpowiedział, iż czeka na ustalenia tej lub kolejnych sesji. 

Radny J. Rącz zapytał, czy dokonano kalkulacji kwoty, która byłaby zadawalająca dla ZGK 

w wypadku ustalenia maksymalnej kwoty 750 zł. od mieszkańca. 

Prezes R. Bugaj poinformował, iż nie było takiej kalkulacji, następnie przedstawił co 

wchodzi w skład takich wyliczeń.   

Przewodnicząca A. Fedynicz-Komosa poprosiła o podanie kwoty. 
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Prezes R. Bugaj poinformował, że nie jest gotowy z kalkulacją, natomiast konieczne jest 

również rozeznanie rynku. 

Radny J. Rącz zapytał, co po wprowadzonych zmianach będzie bardziej opłacalne dla 

mieszkańca czy posiadanie przydomowej oczyszczalni ścieków, czy szamba.   

Prezes R. Bugaj poinformował, że nie wie, jak będzie to wyglądało z perspektywy 

mieszkańca, natomiast może odpowiadać wyłącznie za spółkę i jako członek zarządu 

spółki operatora systemu zbiorowego odprowadzania ścieków jest zwolennikiem budowy 

systemów zbiorowego odprowadzania ścieków (kanalizacji) tam, gdzie jest to opłacalne 

ekonomicznie.  

Naczelnik Wydziału Ekologii i Gospodarowania Odpadami udzieliła odpowiedzi na 

powyższe pytanie radnego J. Rącza oraz pytanie przewodniczącej A.Fedynicz-Komosy czy 

ZGK jest jedynym uprawnionym podmiotem na terenie gminy do odbioru osad.  

Radna B. Polaczyńska w swojej wypowiedzi stwierdziła, że radni nie są konsekwentni w 

podejmowaniu decyzji oraz zapytała w czyim interesie działają, w jej opinii niezależnie od 

tego, jaka decyzja zostanie podjęta ostatecznie i tak kosztami zostanie obciążony 

mieszkaniec, czy to przez maksymalną kwotę za wywóz nieczystości, czy w podniesionych 

podatkach, które w konsekwencji gmina będzie zmuszona nałożyć w przypadku, gdyby 

maksymalna cena za wywóz osadów nie pokrywała w całości kosztów wywozu.  

Radny Z. Nadstawny przedstawił kalkulację kosztów związanych z opróżnieniem szamb 

oraz przydomowych oczyszczalni ścieków stwierdzając, że posiadanie przydomowych 

oczyszczalni będzie tańsze.  

Przewodnicząca A. Fedynicz-Komosa odniosła się do wypowiedzi przedmówcy informując, 

iż stawka vat za ścieki wynosi 8%, a nie 23%.  

Wypowiedź radnego Z. Nadstawnego poza mikrofonem.  

 

W związku z brakiem dalszych zgłoszeń do dyskusji przewodnicząca przystąpiła do 

głosowania nad projektem uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia górnych 

stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy nie są zobowiązani do 

ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz gminy oraz 

właścicieli nieruchomości, którzy pozbywają się z terenu nieruchomości nieczystości 

ciekłych.  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 9, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Monika Bolek, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Szymon Krupa, Beata Mika, Bożena Molak, Beata 
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Polaczyńska, Iwona Szymańska, Tomasz Ura 

PRZECIW (5) 

Zbigniew Adamczyk, Zenon Nadstawny, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Aleksandra Fedynicz-Komosa, Wojciech Kochański, Czesława Iwona Książek, Rozalia 

Zdulska 

NIEOBECNI (3) 

Łukasz Baran, Jacek Gliński, Urszula Wroniewicz 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr CI/881/2023 

 

Radny S. Krupa stwierdził, że mieszkańcy powinni być informowani i edukowani o 

kosztach, z jakimi związane są niektóre inwestycje dofinansowywane przez gminę.  

Przewodnicząca A. Fedynicz-Komosa poparła propozycję radnego oraz stwierdziła, że 

propozycja edukowania mieszkańców zakrawa na wniosek formalny skierowany do 

burmistrza. 

 

Punkt 22.1 Projekt uchwały w sprawie przekazania pisma p. A.S. z dnia 01.09.2023r. według 

właściwości.  

Na prośbę przewodniczącej rady głos zabrał radny J. Rącz przewodniczący Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji uzasadniając decyzję komisji w sprawie przekazania pisma według 

właściwości. Wypowiedź uzupełniła przewodnicząca A. Fedynicz – Komosa. 

Nie było więcej zgłoszeń do dyskusji. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie przekazania pisma p. A.S. z dnia 

01.09.2023r. według właściwości.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Zbigniew Adamczyk, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jan Jarosz, Teresa 

Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena 

Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, 

Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (3) 

Łukasz Baran, Jacek Gliński, Urszula Wroniewicz 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr CI/882/2023 
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Punkt 23. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

finansowej gminy Góra Kalwaria na lata 2023–2037. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A.Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt uchwały 

uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji rady. 

Uwag indywidualnych/ zapytań nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 

wieloletniej prognozy finansowej gminy Góra Kalwaria na lata 2023–2037. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Zbigniew Adamczyk, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jan Jarosz, Teresa 

Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena 

Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, 

Rozalia Zdulska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Andrzej Posiewka, Jakub Rącz 

NIEOBECNI (3) 

Łukasz Baran, Jacek Gliński, Urszula Wroniewicz 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr CI/883/2023 

 

Punkt 24. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2023 rok. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz – Komosa poinformowała, iż Komisja 

Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego, Komisja Finansów i Rozwoju, Komisja 

Oświaty, Kultury i Pomocy Społecznej, Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Handlu 

wydały pozytywną opinię na temat projektu uchwały, natomiast Komisja Zdrowia i Sportu 

oraz Komisja Rewizyjna nie wydały opinii na temat projektu uchwały.  

Uwag indywidualnych nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2023 

rok.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 
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Zbigniew Adamczyk, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jan Jarosz, Wojciech Kochański, 

Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, 

Beata Polaczyńska, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Rozalia Zdulska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Monika Bolek, Teresa Jędral, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita 

NIEOBECNI (3) 

Łukasz Baran, Jacek Gliński, Urszula Wroniewicz 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr CI/884/2023 

 

Punkt 25. Informacja przewodniczącego rady o zgłoszonych wnioskach w sprawie 

dokonania poprawek lub uzupełnienia protokołu z C sesji Rady Miejskiej z dnia 

24.08.2023r. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa poinformowała, że do 

protokół nr 100/2023 z sesji Rady Miejskiej Góry Kalwarii z dnia 24.08.2023r. nie wpłynęły 

uwagi. 

 

26. Sprawy różne: 

a) pytania mieszkańców i odpowiedzi, 

Głos w dyskusji zabrała mieszkanka gminy p. G. D. prosząc przewodniczącą o informację, 

czy uzyskała od gminy odpowiedź na pytanie dotyczące współpracy pomiędzy 

schroniskiem, a urzędem. 

Przewodnicząca Rady A. Fedynicz – Komosa poinformowała, iż nie uzyskała odpowiedzi.  

Mieszkanka gminy w trakcie swojej wypowiedzi przedstawiła informację, jaką otrzymała od 

powiatowego lekarza weterynarii oraz poprosiła burmistrza o udzielenie odpowiedzi na 

zadane pytania. 

Przewodnicząca A. Fedynicz – Komosa powtórzyła zadane przez mieszkankę pytania (czy 

gmina utrzymuje kontakt ze schroniskiem, w którym obecnie przebywają psy mieszkanki; 

skąd wynika różnica w informacjach dotyczących ilości wykastrowanych psów podanych w 

piśmie we wrześniu 2022 i we wrześniu 2023 oraz o jakich niedomówieniach burmistrz 

mówił mając na myśli wypowiedź mieszkanki). 

Zastępca burmistrza M. Baj przedstawił, jak wygląda współpraca ze schroniskiem oraz 

jakie jest stanowisko urzędu w sprawie odwiedzin właścicielki psów w schronisku 

(właściciele schroniska nie zgadzają się na wejście p. D. do schroniska, pomimo, że gmina 

uważa, że właścicielka powinna mieć taką możliwość). Stwierdził, że nie potrafi się odnieść 

do drugiego pytania, gdyż nie zna sprawy oraz pism dotyczących ilości wykastrowanych 

zwierząt, natomiast, co do trzeciego pytania, aby móc się do niego odnieść poprosił 

mieszkankę o sprecyzowanie pytania. 
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Pani G. D. odnosząc się do wcześniejszych wypowiedzi burmistrza na sesji Rady Miejskiej 

stwierdziła, że większość z nich jest manipulacją, półprawdą lub nieprawdą, następnie 

poprosiła burmistrza, aby burmistrz wskazał swoje wypowiedzi, które w jego mniemaniu 

są nieprawdziwe. 

Zastępca burmistrza M. Baj poinformował, że był nieobecny na poprzedniej sesji i nie 

oglądał transmisji z obrad, następnie upewnił się czy dobrze zrozumiał pytanie 

mieszkanki. 

Wypowiedź mieszkanki poza mikrofonem. 

Przewodnicząca A. Fedynicz – Komosa poprosiła o udzielenie pisemnej odpowiedzi, kiedy 

ostatnio wydział urzędu kontaktował się ze schroniskiem, jak przebiegał ten kontakt oraz o 

wyjaśnienie skąd wynika różnica w ilości wykastrowanych psów.  

Zastępca Burmistrza udzielił odpowiedzi na temat wizytacji w schronisku (gmina stara się 

dokonywać wizytacji raz do roku), kontakt telefoniczny czy mailowy ze schroniskiem gmina 

utrzymuje na bieżąco. Natomiast odnosząc się do różnicy w kwestii kastracji i rozbieżności 

w dokumentacji burmistrz odniesie się na piśmie. 

Radny J. Rokita prosił o informację, czy był jakiś odzew na ostatnie wystosowane do 

urzędu/burmistrza przez p. G. D. pismo i wszystkie argumenty w nim zawarte.  

Przewodnicząca A. Fedynicz - Komosa poprosiła radnego o informację, które pismo ma 

na myśli, iż ostatnie pismo wpłynęło 25.09.2023r. 

Pani G. D. odniosła się do powyższego, przedstawiła powody, dla których zdaniem Pani 

nie może odwiedzić psów w schronisku. Następnie cytując pismo od Powiatowego Lekarza 

Weterynarii, (w którym stwierdzono, że burmistrz sprawuje szczegółowy nadzór nad 

zwierzętami dostarczonymi do schroniska) stwierdziła, że powinna uczestniczyć w 

przeprowadzanych przez gminę kontrolach oraz poprosiła o aktualną informację, co 

dzieje się ze zwierzętami, gdyż ostatnią informację z urzędu otrzymała w maju.  

Przewodnicząca A. Fedynicz - Komosa stwierdziła, iż tak jak burmistrz zadeklarował 

informacja o aktualnym stanie psów zostanie przygotowana.  

Pani G. D. dodała, że chce uzyskać informację jak wyglądają bieżące kontakty ze 

schroniskiem, gdyż wypowiedzi burmistrza są niekonkretne oraz ogólne. Odnosząc się do 

Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji zapytała, czy komisja zakończyła już 

swoje postępowanie i czy może mieć wgląd do protokołów z komisji.  

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji J. Rącz poinformowała, iż komisja 

wydłużyła termin rozpatrywania sprawy i nie zakończyła sprawy definitywnie, komisja 

będzie zapoznawała się z nowymi doniesieniami, jakie płyną z Wydziału Ochrony 

Środowiska w tej kwestii. Odnosząc się do pytania radnego J. Rokity poinformował, iż 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji wystąpiła z wnioskiem do burmistrza o udzielenie 

odpowiedzi na pismo, o które prosiła p. G. D.  
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Pani G. D. odnosząc się do zawiadomienia o zakończenie postepowania dowodowego, 

które dostaje się po każdym ponownym rozpatrzeniu sprawy stwierdziła, że według niej 

żadnego postepowania dowodowego nie było.  

Przewodnicząca A. Fedynicz – Komosa stwierdzając, że jest to bardzo poważny zarzut 

poprosiła burmistrza o wypowiedź w tej kwestii.  

Zastępca burmistrza M. Baj przypomniał, co było powodem uchylenia decyzji o czasowym 

odebraniu psów przez Samorządowe Kolegium Odwoławcze (ustalenie czyją własnością 

są psy- wystąpienie do Sądu Rejonowego w Piasecznie), opisał jak wyglądał przebieg 

postepowania, do którego SKO zobligowało urząd, stwierdzając jednocześnie, że zarzut o 

braku przeprowadzenia postępowania jest zarzutem nieprawdziwym.  Urząd zakończył 

postepowanie i w ciągu 7 dni mieszkanka ma prawo zapoznać się z aktami sprawy i po 

tym terminie zostanie wydana decyzja.  

Głos zabrała p. G. D. stwierdzając, że właśnie na tym polega manipulacja. 

Przewodnicząca A. Fedynicz – Komosa przypomniała p. G. D., aby zadawała konkretne 

pytania, dając jednocześnie mieszkance dwie minuty na wypowiedź. 

Pani G. D. przedstawiła argumenty, które jej zdaniem dowodzą, że od marca żadnego 

postępowania dowodowego, ani ponownego rozpatrzenia sprawy nie było (wszystko, co 

się działo w tej sprawie działo się na oczach rady). Odnosząc się do informacji z sądu, 

stwierdziła, że urząd został wprowadzony w błąd, gdyż na postawie nowego pozwu 

będzie prowadzone postępowanie, do którego złożyła zastrzeżenie, aby urząd nie miał 

wglądu w postanowienie. Dodała również, że SKO nie tylko wspomniało o ustaleniu 

właściciela psów, ale również o wyjaśnieniu wielu innych zagadnień.  

Przewodnicząca A. Fedynicz – Komosa poprosiła, aby mówczyni podsumowała swoją 

wypowiedź i oczekiwała na pisemną odpowiedź w sprawie kontaktów urzędu ze 

schroniskiem oraz stanu psów.  

W dalszej dyskusji głos zabrali: p. G. D., Przewodnicząca Rady Miejskiej A.Fedynicz – 

Komosa. 

Zastępca burmistrza M. Baj na prośbę przewodniczącej A. Fedynicz – Komosy przedstawił 

procedurę, jaka następuje po wydaniu postanowienia o zakończeniu postępowania.  

Pani G. D. zawnioskowała, aby wszystkie pisma, jakie złożyła od 29 marca stanowiły 

wniosek w sprawie ponownego rozpatrzenia spraw. Następnie mieszkanka stwierdziła, iż 

chciałaby odczytać oświadczenie.  

Przewodnicząca A. Fedynicz –Komosa w związku z faktem, iż oświadczenie wpłynęło 25 

września zaproponowała, aby p. G. D. dała radnym więcej czasu na zapoznanie się z 

pisemnym oświadczeniem.  

Pani G. D. zgodziła się na powyższą propozycję.  



Protokół nr 101/2023 z sesji Rady Miejskiej Góry Kalwarii dn.27.09.2023r.  37 /43 

Pani G. D. stwierdziła, iż chciałaby, aby ponowne rozpatrzenie sprawy miało miejsce i 

wszystkie pisma (co najmniej 4) w tej sprawie złożone przez mówczynie stanowiły wniosek 

do ponownego rozpatrzenia sprawy.   

Przewodnicząca A. Fedynicz – Komosa na zakończenie podziękowała mieszkance za 

wypowiedź dodając, że oczekuje od burmistrza pisemnej odpowiedzi w postawionych 

kwestiach.  

Nie było więcej zgłoszeń do dyskusji.  

 

b) pytania radnych i odpowiedzi, 

Radny Z. Nadstawny odniósł się do wypowiedzi radnego S. Krupy stwierdzając, że nie po 

to mieszkańcy inwestowali w przydomowe oczyszczalnie ścieków, fotowoltaikę, pompy 

ciepła, aby więcej za to wszystko płacić – utrzymanie tych urządzeń również generują 

koszty. W związku z narzuconą koniecznością oszczędzania energii elektrycznej, zapytał 

burmistrza czy placówki oświatowe będą mogły wynajmować hale sportowe klubom 

sportowym i organizacją na prowadzenie zajęć i nie będą ponosić z tego tytułu żadnych 

konsekwencji w związku ze zwiększonym zużyciem energii elektrycznej. Następnie 

poprosił o informację, czy wiadomo coś na temat budowy komendy policji na terenie przy 

ul. Wiejskiej.  

Burmistrz A. Strzyżewski poinformował, że w zakresie budowy komisariatu od ostatniego 

wystąpienia burmistrza nic się nie zmieniło. Następnie odniósł się do wynajmowania hal 

sportowych przez dyrektorów szkół podczas okresu zimowego.  

W trybie ad vocem głos zabrał Z. Nadstawny stwierdzając, że może pójść informacja do 

dyrektorów, że nie będą ponosić konsekwencji za wyższe zużycie energii elektrycznej 

spowodowane wynajmem hal sportowych w okresie zimowym.  

Burmistrz A. Strzyżewski odniósł się do wypowiedzi radnego informując, iż obowiązek 

oszczędzania energii elektrycznej i wykazywania oszczędności nadal spoczywa na 

burmistrzu, kierownikach jednostek. Dyrektorzy placówki muszą mieć to na uwadze i tam, 

gdzie jest to możliwe nadal oszczędzać.  

Radny Z. Nadstawny poinformował, iż nie chodziło mu o nie oszczędzanie energii, lecz 

aby ze zrozumieniem w okresie zimowym podejść do dyrektorów placówek, którym 

zużycie energii elektrycznej wzrośnie po wynajęciu klubom hali sportowej. 

Przewodnicząca A. Fedynicz – Komosa przypomniała, iż rada na posiedzeniu Komisji 

Prezydialnej zobowiązała burmistrza do zaproszenia na sesję Prezesa ZGK p. R. Bugaja, 

aby przedstawił postępy pracy modernizowanej oczyszczalni ścieków w Moczydłowie z 

ostatnich dwóch miesięcy.  

Głos zabrał burmistrz A. Strzyżewski prosząc, aby w pierwszej kolejności radni zadali 

pytania burmistrzowi, gdyż będzie zmuszony wcześniej opuścić obrady.    

Przewodnicząca zgodziła się na powyższe udzielając głosu radnemu A. Posiewce. 
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Radny A. Posiewka zapytał, na jakim etapie jest projektowanie i budowa ul.Wiśniowej, 

następnie wspominając o złym stanie urządzeń melioracyjnych (zniszczonych podczas 

zakładania kanalizacji, wody) tej ulicy poprosił o zorganizowanie spotkania z Prezesem 

Spółki Wodnej, Burmistrzem oraz mieszkańcami.  

Burmistrz A. Strzyżewski przedstawił, na jakim etapie jest projektowanie ul. Wiśniowej, 

odnosząc się do stanu urządzeń melioracyjnych poinformował, iż zgodnie z ustaleniami, 

jakie miały miejsce na spotkaniu, w którym przedmówca miał możliwość uczestniczyć, to 

Spółki Wodne miały swoje uwagi zgłaszać na piśmie.  

Radna B. Polaczyńska zapytała, na jakim etapie są prace nad modernizacją targowiska.  

Burmistrz A. Strzyżewski poinformował, że z winy poprzedniego projektanta całe 

przedsięwzięcie uległo opóźnieniu, natomiast nowy projektant wykona projekt i do końca 

roku zostanie uzyskane pozwolenie na budowę.  

Wiceprzewodniczący W. Kochański zapytał, czy istnieje możliwość zorganizowania 

spotkania z projektantem w celu przedstawienia projektu radnym.  

Burmistrz A. Strzyżewski poinformował, że sam projekt nie uległ zasadniczym zmianą, 

natomiast aktualna koncepcja zostanie radnym udostępniona.  

Przewodnicząca A. Fedynicz - Komosa poprosiła o udostepnienie. Odnosząc się do 

zdobytego dofinansowania na podnośnik dla straży pożarnej w Górze Kalwarii zapytała, 

kiedy to zadanie zostanie wprowadzone do budżetu, czy zadanie będzie realizowane w 

tym roku oraz w jaki trybie.  

Burmistrz A. Strzyżewski odpowiedział, iż w najbliższym możliwym terminie to zadanie 

zostanie wprowadzone do budżetu, z zadania należało będzie rozliczyć się do końca 

roku. Następnie potwierdził przewodniczącej, iż będzie ogłoszony przetarg na podnośnik, 

a całe przedsięwzięcie będzie kosztowało ćwierć miliona złotych.  

Radny Z. Nadstawny zaproponował burmistrzowi, aby rozważył możliwość pozakładania 

w obiektach użyteczności publicznej liczników na obwodach, które dawałyby obraz, gdzie 

zużycie energii elektrycznej jest największe i na tej podstawie postarać się ograniczyć to 

zużycie. 

Burmistrz A. Strzyżewski stwierdził, że weźmie tą propozycję pod uwagę, nadmieniając, że 

gmina ma ekodoradcę, który będzie mógł zając się tym zadaniem. 

Radny Z. Adamczyk (poza mikrofonem) poinformował przewodniczącą, iż przez pomyłkę 

zgłosił wniosek formalny. 

Przewodnicząca A. Fedynicz – Komosa odnosząc się do zebrania sołeckiego w Łubnej 

oraz Wspólnego Posiedzenia Wszystkich Komisji Rady Miejskiej poprosiła burmistrza o 

wyjaśnienie rozbieżności, gdyż na wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji została 

radnym przekazana informacja, że strażacy nie zgadzają się na rozbudowę strażnicy w 

Łubnej, czemu strażacy na poniedziałkowym zebraniu sołeckim zaprzeczyli. Dodała, że 

strażacy mają gotową wizualizację nadbudowy oraz mieli możliwość zdobycia na ten cel 

dofinansowania w wysokości 6,5 miliona złotych.  
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Burmistrz stwierdził, że należałoby zapytać strażaków czy są za, czy przeciw. 

Przewodnicząca A. Fedynicz- Komosa poinformowała, że w poniedziałek strażacy 

powiedzieli, że są za i zawsze tak mówili. 

Burmistrz A. Strzyżewski zastanawiał się nad sensem tej dyskusji, skoro z różnych 

względów została podjęta decyzja, że nie będzie nadbudowy tylko będzie budowa 

nowego obiektu w zupełnie innym miejscu.   

Przewodnicząca stwierdziła, że radni na wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji zostali 

przez burmistrza wprowadzeni w błąd informacją, że strażacy nie chcą rozbudowy, 

natomiast na poniedziałkowym spotkaniu strażacy zaprzeczyli takiej informacji. Radni 

zostali wprowadzeni w błąd i na tej podstawie zapewne podejmowali decyzję. W dalszej 

wypowiedzi stwierdziła, że mimo informacji, jakie zostały przedstawione na wspólnym 

posiedzeniu wszystkich komisji była przeciwna budowie nowego obiektu, a była za 

nadbudową strażnicy w Łubnej, mimo, że strażacy się nie zgadzali. Przewodnicząca 

poprosiła o wyjaśnienie.  

Burmistrz A. Strzyżewski korzystając z okazji, iż w spotkaniu ze strażakami brała udział 

skarbnik E. Sobiepanek, poprosił, aby przedstawiła przebieg rozmowy ze strażakami. 

Skarbnik E. Sobiepanek potwierdziła, że odbyło się spotkanie ze Stowarzyszeniem OSP 

Baniocha i odbyła się rozmowa z druhami, którzy jasno i wyraźnie powiedzieli, że są 

przeciwko rozbudowie strażnicy szczególnie, że miałaby być tam wprowadzona inna 

funkcja. Zasugerowała, że należałoby zaprosić druhów i zapytać, dlaczego w tej chwili 

zmienili zdanie oraz że jest to stowarzyszenie zrzeszające dużą ilość mieszkańców i zdania 

w tym zakresie mogą być podzielone. 

Przewodnicząca A. Fedynicz – Komosa poprosiła o informację, kiedy miało miejsce 

wspomniane spotkanie.  

Skarbnik E. Sobiepanek poinformował, że spotkanie miało miejsce na początku roku 

(luty/marzec). 

Radny A. Posiewka przypomniał, że prosząc burmistrza o wprowadzenie środków do 

budżetu na ten cel uzyskał informację, iż strażacy tego nie chcą. Jeżeli prawdą jest to, co 

mówią strażacy, to burmistrz wprowadził całą radę w błąd. Radny odniósł się do spotkania 

sołeckiego, rozmów ze strażakami oraz wspomniał o niezadowoleniu mieszkańców na 

fakt, że emeryci i młodzież nie mają się, gdzie spotykać. Radny zauważył również, że 

inwestycje, które mają służyć młodzieży spotykają aprobatę burmistrza, a w tym 

przypadku, gdy inwestycja może posłużyć całej społeczności sołectwa tej aprobaty brak. 

Na koniec wypowiedzi zaproponował, aby zorganizować spotkanie ze strażakami, 

burmistrzem oraz całą radą, aby wysłuchać, co strażacy mają do powiedzenia. 

Przewodnicząca A. Fedynicz – Komosa zapytała, kto zajmie się organizacją tego spotkania 

Radny A. Posiewka (poza mikrofonem) zadeklarował, że zorganizuje spotkanie.  

Burmistrz A. Strzyżewski stwierdził, że radny nie słuchał wypowiedzi skarbnik gminy, która 

wyraźnie powiedziała, że było zebranie, na którym strażacy się wypowiedzieli. Burmistrz 
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odnosząc się do rozgoryczenia mieszkańców wyraził swoje niezadowolenie w związku z 

brakiem zaproszenia jego osoby na zebranie, gdyż już wtedy można byłoby wszystko 

wyjaśnić. 

Przewodnicząca A. Fedynicz – Komosa odniosła się do wypowiedzi burmistrza 

stwierdzając, iż nie widzi związku ze sprawą oraz że radny w niedzielę nie mógł być w 

urzędzie.  

Radny A. Posiewka przedstawił, co było celem spotkania sołeckiego oraz stwierdził, że 

gdyby wiedział, że takie tematy zostaną na nim poruszone to zaprosiłby na spotkanie obu 

burmistrzów.  

Burmistrz stwierdził, że organizatorem spotkania powinien być radny A. Posiewka, a 

następnie zauważył, że doprecyzowanie ustaleń na spotkaniu ze strażakami jest 

bezprzedmiotowe, ponieważ rozmowy z radnymi dotyczyły zupełnie nowej lokalizacji. 

Następnie burmistrz odniósł się do braku dokumentacji i stanu technicznego budynku 

oraz zamontowanych paneli fotowoltaicznych, których ze względu na trwałość projektu 

nie można zdjąć, gdyż zostały wykonane z dofinansowania.   

Przewodnicząca A. Fedynicz – Komosa oraz radny A. Posiewka poinformowali, iż trwałość 

projektu skończyła się w listopadzie.  

Sekretarz P. Walczak poprosił o informację skąd przedmówcy wiedzą o terminie 

zakończenia trwałości projektu.  

Odpowiedzi udzielił radny A. Posiewka, iż uzyskał informację, że projekt zakończył się w 

listopadzie.   

Sekretarz P. Walczak poinformował, że jest to nieprawdą i poprosił radnego o 

sprawdzenie źródła informacji.  

Głos ad vocem zabrała radna B. Polaczyńska przypominając, że na wspólnym posiedzeniu 

wszystkich komisji odbyło się głosowanie, na podstawie, którego większość radnych 

ustaliła, iż nie będzie rozbudowy strażnicy, lecz budowa nowego obiektu na terenie 

Baniochy. Radna w swojej wypowiedzi zastanawiała się nad zasadnością organizowania 

wspólnych posiedzeń komisji i wypracowywania wspólnego stanowiska, skoro podjęte 

decyzje są teraz podważane. Zaproponowała przewodniczącej głosowanie w omawianej 

kwestii, gdyż nie za bardzo rozumie, jakie działania mają w tym momencie miejsce.  

Przewodnicząca A. Fedynicz- Komosa w związku z nowymi okolicznościami, jakie zostały 

ujawnione i brakiem poniesionych nakładami finansowymi w kierunku budowy nowego 

obiektu stwierdziła, że należy powrócić do tematu i tą sprawę sprawdzić, skonfrontować, 

gdyż radni podejmując w tamtym czasie decyzję nie chcieli występować przeciwko 

strażakom. Nadmieniła, że nie była to jednogłośnie podjęta przez radnych decyzja, gdyż 

mówczyni była przeciwna budowie nowego obiektu. Dodała, że nie będzie posiedzenia 

wspólnego wszystkich komisji tylko po zaproponowanym spotkaniu ze strażakami radni 

podejmą ostateczną decyzję uchwalając budżet i wprowadzając, albo nie wprowadzając 

zadanie do budżetu pod nazwą rozbudowa strażnicy w Łubnej.  
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Burmistrza A. Strzyżewski poparł inicjatywę organizacji spotkania prosząc jednocześnie, 

aby w spotkaniu mogła wziąć udział skarbnik gminy. 

Przewodnicząca A. Fedynicz- Komosa stwierdziła, że na spotkaniu powinien być obecny 

cały Zarząd. 

Radny A. Posiewka odniósł się do wypowiedzi radnej B. Polaczyńskiej zauważając, że 

radna oddała swój głos w taki, a nie inny sposób, gdyż nie miała innej alternatywy. 

Wielokrotnie na spotkaniu było przekazane radnym, że strażacy nie chcą nadbudowy, 

teraz wyszły nowe okoliczności i zdaniem radnego należy na ten temat rozmawiać. 

Kontynuując stwierdził, że chciał nadbudowy, aby mieszkańcy mieli miejsce, w którym 

mogliby się spotykać.  

Radna B. Polaczyńska odniosła się do wypowiedzi przedmówcy przypominając, co było 

omawiane i jakie ustalenia zapadły na wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji. Zdaniem 

radnej nowe okoliczności w tej sprawie nie zaistniały, gdyż radni na spotkaniu omawiali 

możliwość rozbudowy strażnicy, następnie odniosła się do wypowiedzi przewodniczącej w 

sprawie wprowadzenia punktu do budżetu bez możliwości dyskusji radnych na ten temat. 

Stwierdziła, że skoro organizowane jest wspólne posiedzenie wszystkich komisji i 

wypracowywane jakieś stanowisko to, jako radna czuje się oszukana takim postawieniem 

sprawy, zapytała, po co w takim razie są wspólne posiedzenia komisji.  

Przewodnicząca A. Fedynicz- Komosa odniosła się do wypowiedzi radnej B. Polaczyńskiej 

prostując, że radni na wspólnych posiedzeniach komisji nie uchwalają uchwał tylko wydają 

opinie, natomiast w swojej wypowiedzi nie stwierdziła, że nie będzie rozmów czy spotkań 

tylko, że nie widzi potrzeby organizowania wspólnego posiedzenia wszystkich komisji, lecz 

decyzje zapadną po spotkaniu ze strażakami.  

Radna M. Bolek w swojej wypowiedzi zasugerowała, aby strażacy swoje stanowisko 

wyrazili na piśmie, gdyż to rozwiałoby wszelkie wątpliwości, co do ich potrzeb.  

Zastępca burmistrza M. Baj odniósł się do wypowiedzi radnego A. Posiewki stwierdzając, 

że nieprawdą jest, iż burmistrzowie wprowadzili radnych w błąd, gdyż w tamtym okresie 

(na wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji), gdy podejmowana była decyzja strażacy 

byli przeciwni nadbudowie remizy. Burmistrz w swojej wypowiedzi nie wykluczył 

możliwości zmiany zdania przez strażaków, lecz uważał, że dobrym rozwiązaniem tak jak 

zaproponowała radna M. Bolek jest uzyskanie od nich pisemnej informacji, czy chcą 

rozbudowy strażnicy w Łubnej i na jakich zasadach, gdyż ich założenia mogą się różnić z 

tym, co gmina chciałaby tam wykonać (centrum kulturalne dla mieszkańców). Żadne 

środki finansowe na projekt nie zostały wydatkowane i jeżeli strażacy zmienili zdanie to 

jest jeszcze możliwość dalszej dyskusji i rozpatrywania różnych wariantów. Burmistrz 

poprosił, aby nie używać argumentów, że burmistrz wprowadził radnych w błąd, bo tak 

po prostu nie było i na tym etapie, kiedy radni podejmowali decyzję strażacy byli przeciwni 

rozbudowie remizy. 

Przewodnicząca A. Fedynicz – Komosa stwierdziła, że ustalenia zostały poczynione i radny 

zorganizuje spotkanie. 
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Radna T. Jędral odnosząc się do tematu rozbudowy strażnicy w Baniosze, stwierdziła, że 

na czas podejmowania decyzji strażacy byli przeciwni tej rozbudowie, następnie zapytała 

burmistrza jak wygląda na dzień dzisiejszy realizacji budowy drogi w Lininie. 

Zastępca burmistrza M. Baj poinformował, na jakim etapie są prace dotyczące budowy 

drogi w Linienie (projektant do 30.04.2024 r. ma przedstawić projekt wraz z uzyskaniem 

decyzji ZRID) oraz co było powodem ich opóźnień. Obecnie problemem jest bieżące 

utrzymanie drogi, zwłaszcza na początkowym odcinku od drogi krajowej, gdyż właściciele 

nie godzą się na wejście na ten teren. Burmistrz poprosił przewodniczącą o interwencję w 

tej sprawie.  

Przewodnicząca A. Fedynicz – Komosa (ad vocem) stwierdziła, iż w razie potrzeby wraz z 

radną T.Jędral postara się pomóc we wspomnianej kwestii. 

Wypowiedź radnej T. Jędral poza mikrofonem.  

Radny Z. Adamczyk zapytał burmistrza czy zna termin załatania dziur na odcinku od drogi 

nr 50 w miejscowości Dębówka w stronę Wincentowa, gdyż stan techniczny tej drogi jest 

bardzo zły, a remont miał być wykonany na dniach.  

Zastępca burmistrza M. Baj poinformował, iż zgłoszenie wraz ze zdjęciami i lokalizacją 

dotyczące remontu drogi zostało przesłane do starostwa. Każdy mieszkaniec za pomocą 

aplikacji ma możliwość zgłoszenia ubytków w drodze i oczekiwać, że starosta czy też 

zarząd dróg powiatowych będzie wypełniał swoje ustawowe obowiązki i dbał o 

utrzymanie dróg powiatowych.  

Radny Z. Adamczyk w trybie ad vocem odniósł się do wypowiedzi Zastępcy burmistrza 

M.Baja. 

Prezes ZGK R. Bugaj przedstawił postęp prac dotyczących modernizacji oczyszczalni 

ścieków w Moczydłowie.  

Przewodnicząca A. Fedynicz – Komosa zapytała czy oczyszczalnia ścieków będzie 

zamknięta na jakiś czas, uzyskując odpowiedź od prezesa R. Bugaj, iż oczyszczalnia nie 

będzie zamknięta. 

Radny Z. Nadstawny spytał czy planowany jest montaż fotowoltaiki w celu oszczędzania 

energii elektrycznej.  

Prezes R. Bugaj poinformował, iż projekt przewiduje montaż paneli fotowoltaicznych.  

Nie było więcej zgłoszeń do dyskusji. 

 

c) wolne wnioski, 

Nie zgłoszono. 

 

 

 



Protokół nr 101/2023 z sesji Rady Miejskiej Góry Kalwarii dn.27.09.2023r.  43 /43 

d) informacje. 

Radna T. Jedral po zakończonym posiedzeniu poprosiła o pozostanie członków Komisji 

Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego.  

Przewodnicząca A. Fedynicz-Komosa zaprosiła na koncert Chopin University Chamber 

Choir z okazji 45 rocznicy wyboru Karola Wojtyły na papieża "Habemus Papam! Koncert 

Papieski" 16 października o godz. 18.00.  

Radna B. Polaczyńska w imieniu Dyrektora i Ośrodka Kultury zaprosiła na koncert muzyki 

filmowej Wojciecha Kilara do Kościoła Parafialnego PW. Niepokalanego Poczęcia NMP. 

Koncert z cyklu „Mazowsze w Koronie” 22 października 2023r. godz. 20:00.  

 

27. Zamknięcie CI sesji Rady Miejskiej. 

Wobec wyczerpania porządku obrad przewodnicząca o godz. 1820 zamknęła CI sesję Rady 

Miejskiej. 

 

 

 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej 

 

Aleksandra Fedynicz-Komosa 

 

 

 

Przygotowała: 

Anna Witek 

 

 


